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 informace ze zastupitelstva, hospodaření obce 

 novinky u investičních akcí obce: stavba, kanalizace, obchvat  

 měřičské práce na území obce 

 povinné očkování psů 

 zápis do MŠ, příspěvek na školu v přírodě/lyžařský kurz 

 aktuálně k územnímu plánu 

 zpráva Koridoru D8 

 novinky ze spolků – senioři a fotbal 

 pozvánky na sportovní a kulturní akce 

 připomínka květnových událostí rok 1945 

 revize komínů 

 zdravotní okénko a další… 

Velikonoční výzdoba mateřské školy 

1. květen - Svátek zamilovaných, Svátek práce 

8. květen - Den vítězství (den osvobození od fašismu) 

12. květen - Den matek 

15. květen - Mezinárodní den rodiny 

„Když se v máji blýská, sedlák si výská.“ 

„V květnu-li hrom se ozývá, v červnu zřídka mrholívá.“ 

„Jsou-li májové hřiby červivé, bude suché léto.“ 
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V pondělí 4. 4. 2022 se sešlo zastupitelstvo obce Nová Ves na svém pravidelném 

zasedání v počtu 8 členů. Přítomni byli: M. Exner, Ing. R. Hakrová, E. Vosmíková, 

L. Jansa, Ing. B. Tobiášková, Ing. P. Štorek, M. Pánková a P. Verner. Nepřítomna 

byla: J. Malenovská. 

Zastupitelstvo na svém zasedání mimo jiné: 

 Vzalo na vědomí zprávy o hospodaření obce v lednu a únoru. 

 Schválilo rozpočtové opatření č. 2/2022. 

 Vzalo na vědomí zprávy kontrolního a kulturního výboru. 

 Projednalo žádost o odkoupení pozemku p. č. 29/4 a část pozemku p. č. 

29/1 v k. ú. Nová Ves u Nelahozevsi, na příštím zasedání zastupitelstva        

se k bodu vrátí.  

 Schválilo poskytnutí daru ve výši 40 000 Kč Římskokatolické farnosti 

Kralupy nad Vltavou na záchranu nástěnné malby v kostele Narození 

Panny Marie ve Vepřku. 

 Schválilo aktualizaci strategického plánu obce. 

 Schválilo účetní závěrku Obce Nová Ves za rok 2021 včetně výsledku 

hospodaření za rok 2021 ve výši +6 849 935,32 Kč. 

 Schválilo závěrečný účet obce za r. 2021 vč. Zprávy o výsledku 

přezkoumání hospodař. obce za r. 2021 a výkazem FIN 2-12 k 31. 12. 2021 

s vyjádřením: souhlas s celoročním hospodařením, a to bez výhrad. 

 Schválilo účetní závěrku Mateřské školy Nová Ves za rok 2021 včetně 

hospodářského výsledku +99 729,48 Kč a převedení hospodářského 

výsledku do fondů. 

 Schválilo poskytnutí dotace MS Diana ve výši 20 000 Kč. 

V diskuzi se hovořilo o: 

 rozšíření fotovoltaické elektrárny a s tím spojené změně územního plánu, 

 dotaci až 80 % na zeleň v zástavbě, která by se dala využít na výsadbu 

zeleně podél rekonstruované silnice II/608, 

 prudkých schodech u Nových Ouholic a možném řešení pro lepší 

schůdnost/sjízdnost. 

Zapsala Lucie Tláskalová/ Kompletní zápis naleznete na webových stránkách Nové Vsi 

www.nova-ves.cz v záložce Samospráva/zápisy ze zasedání zastupitelstva.  

http://www.nova-ves.cz/
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Ve dnech 23. a 24. září 2022 proběhnou volby do zastupitelstev obcí a v našem 

obvodě také do Senátu Parlamentu České republiky. 

 
Budeme si tedy volit nové zastupitelstvo a senátora i v naší obci.  

M. Exner, starosta  

Měřické a stabilizační práce na území obce 

Od 11. 4. 2022 do 12. 12. 2022 budou zaměstnanci ČZÚ provádět měřické 

a stabilizační práce na území obce. 

Práce jsou prováděny ve veřejném zájmu podle zákona č. 200/1994 Sb., 

o zeměměřictví a změně a doplnění některých zákonů souvisejících s jeho zavedením, 

ve znění pozdějších předpisů. Výsledkem prací je údržba a obnova měřických značek, 

jejich signalizačních a ochranných zařízení a zřizování nových bodů. 

Zaměstnanci Zeměměřického úřadu jsou oprávněni podle § 7 uvedeného zákona 

vstupovat i vjíždět v nezbytně nutném rozsahu na pozemky. Vlastníkům               

a oprávněným uživatelům nemovitosti, kteří jim v tom nesmí bránit, se prokáží 

úředním průkazem. 

Při rozhodování o umístění nové měřické značky se postupuje podle § 3a, písm. b) 

zákona č. 359/1992 Sb., o zeměměřických a katastrálních orgánech v platném znění      

a § 8 zákona č. 200/1994 Sb., rovněž ve znění pozdějších předpisů. 

Zeměměřický úřad žádá občany, aby byli nápomocni při provádění uvedených 

prací. 



 6 

  1. 1. 2022 31. 1. 2022 

BÚ Česká spořitelna I 2 705 329,82 Kč 2 378 664,96 Kč 

BÚ Česká spořitelna II 276 344,49 Kč 549 142,49 Kč 

BÚ ČNB                                              21 302 863,04 Kč 21 323 952,24 Kč 

Pokladna 0 Kč 50 030,00 Kč 

Celkový stav finančních prostředků obce  24 284 537,35 Kč 24 301 789,69 Kč 

      

Pokladna výdaje nad 30 000 Kč 

Mzdy 67 209,00 Kč 19. 1. 2022 

   
BÚ výdaje nad 30 000 Kč 

TDI kanalizace 12/2021 78 614,00 Kč  5. 1. 2022 

Roční příspěvek SDH Veltrusy 40 000,00 Kč  6. 1. 2022 

MŠ Nová Ves – příspěvek na provoz 50 000,00 Kč  6. 1. 2022 

Pov. ručení zametací vůz 41 704,00 Kč 10. 1. 2022 

Chodníky NV-NO – dotace – poradenské 

služby 
229 638,00 Kč 11. 1. 2022 

Sociální pojištění 57 545,00 Kč 11. 1. 2022 

Plat 30 317,00 Kč 11. 1. 2022 

Svoz komunálního odpadu 12/2021 44 665,83 Kč 13. 1. 2022 

Svoz tříděného odpadu 12/2021 92 763,61 Kč  13. 1. 2022 

Právní služby 36 300,00 Kč 17. 1. 2022 

Server 55 351,00 Kč 19. 1. 2022 

Splátka jistiny úvěru – kanalizace 104 166, 00 Kč 20. 1. 2022 

Zimní údržba 47 637,70 Kč 21. 1. 2022 

Záloha energie 39 900,00 Kč 25. 1. 2022 

Systém pro místní samosprávy – licence 

2022 
50 375,93 Kč 27. 1. 2022 

TDI kanalizace 1/2022 78 614,00 Kč 31. 1. 2022 

Úroky z úvěru 42 111,14 Kč 31. 1. 2022 

Úvěr na projekt Odkanalizování obce Nová Ves 

Sjednaná výše úvěru 25 000 000,00 Kč 

Zbývající jistina ke splacení 20 312 514,00 Kč 
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   1. 2. 2022 28. 2. 2022 

BÚ Česká spořitelna I 2 378 664,96 Kč 3 068 435,52 Kč 

BÚ Česká spořitelna II 549 142,49 Kč 620 853,49 Kč 

BÚ ČNB                                              21 323 952,24 Kč 21 345 041,44 Kč 

Pokladna 50 030,00 Kč 39 934,00 Kč 

Celkový stav finančních prostředků obce  24 301 789,69 Kč 25 074 264,45 Kč 

      

Pokladna výdaje nad 30 000 Kč 

Mzdy 71 778,00 Kč 18. 2. 2022 

Nájem hřiště pro TJ Sokol NV 31 992,00 Kč 23. 2. 2022 

   
BÚ výdaje nad 30 000 Kč 

MŠ Nová Ves – příspěvek na provoz 50 000,00 Kč  2. 2. 2022 

Svoz komunálního odpadu 1/2022 43 575,80 Kč  9. 2. 2022 

Svoz tříděného odpadu 1/2022 99 591,21 Kč   9. 2. 2022 

Plat 30 479,00 Kč 10. 2. 2022 

Sociální pojištění 57 204,00 Kč 10. 2. 2022 

Splátka jistiny úvěru – kanalizace 104 166, 00 Kč 20. 2. 2022 

Zimní údržba 37 854,19 Kč 28. 2. 2022 

Úvěr na projekt Odkanalizování obce Nová Ves 

Sjednaná výše úvěru 25 000 000,00 Kč 

Zbývající jistina ke splacení 20 208 348,00 Kč 

 

Připravila ing. Renáta Hakrová, místostarostka 
 

Na webu obce v záložce Samospráva najdete výsledky hospodaření naší obce    

za rok 2021 – účetní uzávěrku, zprávy o přezkumu hospodaření, návrh rozpočtu 

obce a MŠ na rok 2022 a další důležité dokumenty.  

www.nova-ves.cz 

V případě dotazů se můžete obrátit na vedení obce nebo na zastupitelstvo. 

Bohdana Tobiášková, informační výbor

http://www.nova-ves.cz/
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Zpráva z kontrolního dne stavby opravy silnice a stavby chodníků Nová Ves       

a Nové Ouholice ze dne 4. 4. 2022 

 Probíhalo bourání mostu v Nových Ouholicích. Je připraveno podloží pro 

mikropiloty, bude se vrtat 20 mikropilot. Bude se ověřovat vhodnost zvolené 

technologie referenčními vrty a posuzovat statika mikropilot. Od konce 

dubna začne stavba základů mostu. 

 Pokračuje stavba dešťové kanalizace v Nové Vsi směrem na Ledčice. Celý řád 

by měl být hotový v půlce května. Následně se budou dělat odbočky a zhruba 

90 uličních vpustí. 

  

 Stavba samotné komunikace začne koncem dubna mezi mostem přes 

Bakovský potok a křižovatkou se sjezdem od dálnice. Tento úsek bude 

referenční pro zvolení vhodné technologie, kdy se odfrézuje vrchní vrstva 

silnice a provede se studená recyklace s vápenocementovou stabilizací 

podloží a následně stavba vrchních vrstev vozovky. 

 Další úsek bude obecní úřad – pošta, kde se odfrézuje vrchní vrstva, poté       

se odtěží 40 – 50 cm materiálu, sníží se niveleta na budoucí parapláň, bude 

provedena studená recyklace a následně postavena vrchní vrstva vozovky. 

V tomto místě se budou dělat přeložky sítí elektro, vody a plynu. To vše by 

mělo být hotové v červnu. 
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 Další úsek stejnou technologií bude mezi poštou a koncem obce směr 

Ledčice. Poslední úsek bude mezi křižovatkou od sjezdu z dálnice po obecní 

úřad.  

 Souběžně by se měly dělat i chodníky, veřejné osvětlení a pokládka 

elektrokabelů do země. 

 Na celý úsek Nové Vsi by měla být do konce října položena finální asfaltová 

vrstva. 

 Most pro pěší přes Bakovský potok se bude dělat až po dokončení obou 

silničních mostů. 

 Práce v Nových Ouholicích nyní stavba plánuje začít naplno až od října. 

Uvažuje se pouze o dřívější stavbě opěrné zdi u podchodu pod železnicí. Nové 

Ouholice by měly být hotové v dubnu nebo květnu 2023. 

Zapsal Martin Exner, starosta 

Stavba žádá občany, aby respektovali bezpečnostní cedule a nevstupovali       

do staveniště, zejména k výkopům a nemanipulovali s oplocením.  

Ing. Radim Poustka, hlavní stavbyvedoucí firmy BES, s.r.o. 

tel. 602 323 154, radim.poustka@besbn.cz 

M. Benák, zástupce stavbyvedoucího - tel. 720 051 582 

Petr Nádvorník, zástupce KSÚS (Krajská správa a údržba silnic – hlavní investor 

stavby) - tel. 725 890 866, petr.nadvornik@ksus.cz 

Ing. Lukáš Počík, technický dozor za obec (chodníky, lávka pro pěší, veřejné 

osvětlení) - tel. 602 559 396, Lukas.pocik@centrum.cz  

Zdeněk Pecka, technický dozor za kraj pro silnice a mosty (Pragoprojekt) 

tel. 606 633 786, zdenek.pecka@pragoprojekt.cz 
 

Dezinformace o termínu stavby 

Na mediálních sítích běhala zavádějící zpráva, že se stavba chodníků a opravy 

silnice prodlužuje do konce roku 2024. Lidé to sdíleli a s nevolí to komentovali. 

Není to ale pravda. Platí termíny, jak píši výše. Omyl vznikl tím, že ve stavebním 

povolení původně byl termín stavby do 31. 12. 2022 a to se nestihne kvůli 

dlouhému výběrovému řízení. Takže se požádalo o prodloužení a to se dělá vždy 

na dva roky. Proto máme stavební povolení platné do 31. 12. 2024,                    

mailto:poustka@besbn.cz
mailto:petr.nadvornik@ksus.cz
mailto:zdenek.pecka@pragoprojekt.cz
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ale to samozřejmě neznamená, že se to tak dlouho bude stavět. Reálný termín 

stavby je dán smlouvou o dílo se stavební firmou a se stavebním povolením 

nemá co dělat. Stavební povolení máme dvě na dvě části stavby, to druhé          

se bude prodlužovat také. Takže lidé si pletli platnost stavebního povolení            

a termíny ve smlouvě o dílo, což není totéž.  

Pokud někdo uslyší nějakou senzační zprávu, tak než se nechá unést emocemi, 

doporučuji si tu zprávu ověřit u mě telefonicky nebo e-mailem. 

Křoví u silnice 

Minule jsem psal, že jsem se snažil zachránit křoviny mezi silnicí a chodníkem 

z Nové Vsi do Nových Ouholic. Když jsem viděl vykácenou zhruba polovinu, volal 

jsem stavbyvedoucímu, aby to zatím zastavil. Než se k tomu dostal, bylo               

to pokácené celé. 

Stalo se a zpátky se to vzít nedá. Jsou ale dotace na údržbu a výsadbu nové 

zeleně v intravilánu obcí. Proto jsem se o to začal zajímat a jednám o přípravě 

projektu, abychom o takovou dotaci mohli požádat a po dokončení stavby mohli 

nové křoviny, stromy i další zeleň podél nové silnice a nových chodníků vysadit 

jako náhradu za ty vykácené. V mnoha místech mezi chodníky a silnicí                  

je naprojektován zelený pruh. Myslím, že by to byla taková hezká estetická tečka 

a bylo by super to mít profesionálně provedené.  

Zmíněná dotace je docela vysoká, pro obec by to tím pádem nemuselo být moc 

nákladné. Budeme na tom tedy pracovat a uvidíme, jestli se to povede. 

M. Exner, starosta 
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Zadána projektová dokumentace 

Informoval jsem ve zpravodaji o tom, že jsme v územním plánu vymezili koridor            

pro obchvat Nové Vsi. Nyní máme dobrou zprávu. Krajská správa a údržba silnic 

uzavřela se „Společností APIS/ PGP/Pontex – RD projekty Středočeský kraj“ 

smlouvu, že toto sdružení firem Ateliér projektování inženýrských staveb, s.r.o., 

PRAGOPROJEKT, a.s. a Pontex, spol. s r.o. vypracuje technickou dokumentaci 

projektu v rozsahu technické studie, dokumentaci hodnocení vlivu stavby          

na životní prostředí (dokumentace EIA), dokumentaci k územnímu rozhodnutí, 

dokumentaci pro stavební povolení a dokumentaci pro provedení stavby. 

Součástí smlouvy je i majetkoprávní vypořádání a inženýring.  

Celková cena zakázky je včetně DPH 6 814 780,50 Kč.  

Hotová dokumentace a platné stavební povolení by měly podle smlouvy být       

za necelé tři roky. Pak bude moci kraj sehnat financování, dotaci a přistoupit 

k realizaci. Jak víme z přípravy stavby chodníků a opravy silnice, trvá to dlouho     

a je to potřeba tlačit, ale na konci se to povede. 

Myslím, že Nová Ves si obchvat zaslouží a budu se i nadále této věci věnovat. 

M. Exner, starosta 

ZÁPIS DO MATEŘSKÉ ŠKOLY NOVÁ VES 

Zápis k předškolnímu vzdělávání do MŠ Nová Ves, okres Mělník se uskuteční        

v pondělí 9. května 2022 od 10 do 16 hodin. 

Podrobnější informace jsou k dispozici na webových stránkách školky 

www.msnovaves.cz, obce www.nova-ves.cz nebo na telefonu 315 765 037. 

Martina Srncová, MŠ Nová Ves 

 

Ve školním roce 2021/2022 poskytuje obec příspěvek na školu v přírodě či školní 

lyžařský kurz ve výši 1 000 Kč na dítě. O příspěvek mohou žádat na obecním 

úřadě rodiče dětí s trvalým pobytem v obci Nová Ves, alespoň jeden z rodičů 

musí mít také trvalý pobyt v naší obci. 

Formulář najdete na webu obce ve složce Samospráva –> Formuláře nebo         

je k vyzvednutí na obecním úřadě. Žádosti podávejte do 30. 6. 2022. 

Bohdana Tobiášková, informační výbor 

http://www.msnovaves.cz/
http://www.nova-ves.cz/
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Od letošního roku máme kompletní kanalizaci ve všech částech obce, 

připomínáme proto základní doporučení pro bezporuchový provoz domácí 

čerpací stanice (DČS) od dodavatele technologie aquaspol.cz. 

ZÁKLADNÍ PODMÍNKY PRO PROVOZ ČERPADLA A JÍMKY  

Jak má správně vypadat čerpaná kapalina:  

Čerpaná kapalina = biologicky znečištěná odpadní voda bez abrazivních nebo agresívních 

přimísenin. Voda může obsahovat vláknité přimíseniny a měkký potravinářský odpad.  

Co ovlivňuje životnost DČS:  

· Kapalina se stává velice agresivní zejména při používání přípravků na odstranění vodního 

kamene nebo jiných čisticích prostředků.  

· Životnost čerpadla výrazně ovlivňuje i odčerpávání bazénové vody obsahující chlóry a 

případně soli.  

· Kanalizační systém musí být řádně odvětrán, nebo je nutné odvětrat jímku z důvodu snížení 

rizika porušení pláště čerpadla.  

· Čerpadlo smí pracovat jen v nevýbušném prostředí.  

· Čerpadlo nesmí běžet na sucho.  

Co do kanalizace nepatří:  

• Vlhčené ubrousky, hygienické potřeby, hadry, tkaničky a jiné části oblečení  

• Barvy, ředidla, louhy, agresivní chemikálie  

• Nadměrné množství tuků  

• Dlouhé vlasy  

• Písky, kameny, hlína, klacky, listí  

• Voda z vytírání, pokud obsahuje abrazivní přimíseniny – písky atd.  

• Špatně rozpustitelný toaletní papír (vytváří krustu na povrchu kapaliny v jímce)  

Doporučujeme uživatelům DČS 1x za 14 dní provést vizuální kontrolu stanice. V případě 

nálezu potíží neváhejte kontaktovat servis tlakových přípojek:  

Pracovní dny - tel. 416 857 071  

Víkendy - tel. 724 719 298, 776 001 806  

Upozorňujeme, že pokud servisní technik vyhodnotí poruchu nebo poškození DČS vlivem 

nesprávného provozování uživatelem, lze škodu účtovat uživateli, tedy majiteli nemovitosti, 

který je uveden na smlouvě o připojení na kanalizaci obce Nová Ves.  
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Splašková kanalizace – kolik nás stála? 

Jak víte, stavba kanalizace skončila. Jak dopadla po finanční stránce? To vám 

ukáže tato přehledná tabulka. 

Položka  Náklady v Kč vč. DPH 

Projekt, autorský a technický dozor, administrace dotace 2 570 624,- 

Kanalizace Miřejovice stavba  6 033 836,- 

Kanalizace Nová Ves, Vepřek, Staré Ouholice, Nové Ouholice 

stavba 

100 871 406,- 

Náklady kanalizace celkem       
109 475 866,- 

Dotace EU - 54 998 629,- 

Celkem hradila obec 54 477 237,- 

 

Obec tedy uhradila 54 477 237,- Kč a prakticky stejnou částku jsme získali jako 

dotaci od Evropské unie. Bez této solidární dotace z EU bychom si kanalizaci 

nemohli dovolit. Protože i ta polovina nákladů je pro malou obec obrovská 

částka, museli jsme si vzít úvěr 25 milionů korun. Z toho nám zbývá splatit ještě 

cca 20,2 milionu korun. 

M. Exner, starosta 
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Na územní plán obce Nová ves bylo podáno zatím pět žalob. Z toho dvě byly 

projednány soudem. Další tři žaloby čekají na projednání.  

Jedna z těch projednávaných žalob napadala zrušení zastavitelnosti pozemků mezi 

bývalým pivovarem Miřejovice, nyní areálem Agro Kmínek, a silnicí II/608. Investor 

zde plánoval postavit 15 rodinných domů. Tyto pozemky obec vyjmula                          

ze zastavitelných zejména proto, že jsou v záplavové oblasti a požadovalo to Povodí 

Vltavy. Soud rozhodl ve prospěch obce, žalobu zamítl a určil, že žalující zaplatí obci 

soudní výlohy. Žalující strana ještě může podat kasační stížnost. 

Druhá žaloba byla od firmy AMK Trans Servis na zrušení zastavitelnosti pozemků mezi 

areálem bývalého JZD v Nové Vsi a dálnicí. Tam chtěl investor stavět parkoviště         

pro kamiony, ačkoliv ve starém územním plánu bylo uvedeno, že tyto pozemky 

„slouží výlučně k bydlení“. Obec tyto pozemky vyjmula ze zastavitelných zejména 

kvůli kolizi s biokoridorem a ochraně zemědělského půdního fondu. 

Tento soud obec prohrála s tím, že odůvodnění tohoto opatření nebylo v územním 

plánu dostatečně zdůvodněno a musela zaplatit žalující straně náklady soudního 

řízení 17 342 Kč.  

Na druhé straně soud jasně konstatoval, cituji z rozsudku: „Jak vyplývá 

z předcházejícího územního plánu ve znění změny č. 2, plochy BV sloužily výlučně      

pro bydlení a nerušící zařízení k obsluze předmětného území. Jako nepřípustné bylo 

v dané ploše stanoveno využití pro zařízení nesloužící k bydlení a obsluze území. Podle 

soudu je již z prostého jazykového výkladu citovaných ustanovení původního 

územního plánu zjevné, že umístění záměru typu „odstavná a parkovací plocha            

pro stroje a kamiony v rámci neveřejného areálu souvisejícího s provozovnou 

navrhovatelky (AMK Trans Servis)“ ve funkční ploše BV nebylo možné. Takový záměr 

zcela zjevně neslouží bydlení ani obsluze daného území … a byl tedy v dané ploše 

nepřípustný. 

Soud tedy shrnuje, že napadený územní plán se navrhovatelčiny právní sféry nemohl        

z hlediska možnosti umístit shora popsaný záměr nijak negativně dotknout, neboť její 

právní postavení se v tomto ohledu oproti původní regulaci nijak nezměnilo.“  

Z výše uvedeného vyplývá, že závazné stanovisko kralupského odboru výstavby            

a územního plánování, které na těchto pozemcích shledalo parkoviště pro kamiony 

v souladu s původním územním plánem, bylo chybné a nezákonné. V tomto ohledu 

dal soud obci za pravdu.  

Obec je nyní povinna zpracovat změnu územního plánu na tuto lokalitu ve smyslu 

rozhodnutí soudu: „…soud zdůrazňuje, že tímto rozsudkem odpůrkyni (obec Nová Ves) 

nezavazuje, aby požadavkům navrhovatelky vyhověla. Soud nevylučuje, že mohou 
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existovat legitimní důvody, pro které by odpůrkyně mohla podrobit pozemky                

ve vlastnictví navrhovatelky regulaci, jež by se obsahově zcela nebo z části shodovala 

s nyní zrušovanou částí napadeného územního plánu. Pro tento případ je však 

nezbytné, aby odpůrkyně tyto legitimní důvody (pokud takové existují) nejen 

přesvědčivě popsala, ale též dostatečně posoudila, zda veřejný zájem na určitém 

způsobu regulace převažuje nad soukromým zájmem navrhovatelky na využití těchto 

pozemků, a konečně aby zvážila, zda cíle požadované regulace nelze dosáhnout jiným 

způsobem.“ 

Ostatní tři žaloby budou teprve soudem projednány. Jde ve dvou případech převážně 

o zrušení zastavitelnosti pozemků v záplavové oblasti Starých Ouholic. Třetí případ     

je žaloba vlastníka boční cesty v Miřejovicích na její vyjmutí z veřejného prostranství. 

O výsledku jednání soudů vás budeme informovat. 

M. Exner, starosta 
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Sdružení obcí a spolků KORIDOR D8                      

Souhrn činnosti za rok 2021 

Rok 2021 proběhl ve sdružení obcí a spolků Koridor D8 hlavně ve jménu liniových 

staveb a krajinného plánování. Hlavním důvodem byla vysokorychlostní trať (VRT) 

Praha – Drážďany, která stejně jako dálnice D8 má protnout náš region. V květnu 

jsme podali na Ministerstvo dopravy společný dopis 3 měst, 29 obcí a 10 spolků      

po trati VRT Podřipsko. Dopis podepsaly všechny samosprávy od 20. km, tedy       

od Panenských Břežan až po konec úseku a další obce v okolí v SOUVISLÉ 

DÉLCE 35 km. Hlavními myšlenkami dopisu byla problematika souběhu dvou 

liniových staveb v délce přes 30 km (dálnice D8 a VRT). Navrhovali jsme uzavření 

memoranda, které zaručí maximální eliminaci negativních vlivů těchto záměrů. 

Bohužel tehdejší vedení MD náš návrh odmítlo.  

V průběhu roku proběhla mnohá jednání mezi námi a dalšími obcemi, zemědělci, 

Správou železnic, vedoucích odborů nebo politickou reprezentací od zastupitelů, 

radních Středočeského i Ústeckého kraje, poslanců, senátorů, až po ředitele           

a náměstky ministerstev Životního prostředí, Místního rozvoje nebo jednání             

s ministrem dopravy.   

Navrhli jsme myšlenku „krajinného plánu“ při jehož implementaci dojde k zajištění 

kompenzačních opatření, které nezatíží region a nezhorší kvalitu života obyvatel,     

ba právě naopak - stavba VRT může znamenat i příležitost pro pozitivní změnu       

u dlouho neřešených problémů v našem území: 

 protihluková ochrana samospráv u liniových staveb (dálnice D8 a trať 090) 

 humanizace okolí již existujících logistických areálů a prevence před 

výstavbou dalších 

 nápravu průmyslové zemědělské krajiny – relikt násilné kolektivizace          

v 50. letech 20. století 

Pro ideu krajinného plánu jsme získali akademickou podporu z vysokých škol. 

Postupně jsme ji začali uvádět do praxe za pomoci největších odborníků v tomto 

oboru. Z našeho podnětu Ministerstvo dopravy vyzvalo k poskytnutí součinnosti        

ke Koridoru D8 své rezortní organizace: Ředitelství silnic a dálnic, Správu Železnic   

a Ředitelství vodních cest.  

V průběhu roku jsme se zúčastnili mnohých jednání a začali spolupracovat s dalšími 

subjekty po celé republice, u nichž je také plánována VRT, abychom si sdíleli 

zkušenosti a poznatky (https://vrtczech.cz/) z jednání nejen se Správou železnic 

Soukromí investoři v regionu pokračovali se svými záměry. Společnost CTP 

vedla správní řízení, kterých jsme se účastnili, na ploše po „Daimleru“ pro haly 

Průmyslový objekt Úžice, Průmyslový objekt Chvatěruby a Skladová a výrobní hala 

Úžice. Ani záměry rozšíření lomu Klecany; rozšíření aditivačních nádrží v Unipetrolu 

nebo Skladovací areál Eurofrost neunikly naší pozornosti a naši členové podávali 

připomínky v řízeních EIA (posuzování vlivů na životní prostředí).  

https://vrtczech.cz/
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Naše činnost byla součástí článků a reportáží v mnoha médiích (iDnes.cz, Český 

Rozhlas, Deník atd.)  V dubnu ČT odvysílala pořad Nedej se s tématem logistických 

areálů a naší činností s názvem Krajina logistických hal. Naše činnost byla rovněž 

tématem článku v německém časopise TOPOS. 

k záměru zkapacitnění dálnice D8 v úseku Zdiby – Nová Ves „Záměr D8 Zdiby – 

Nová Ves, zkapacitnění“ na 3+3 jízdní pruhy (km 0,000 – 18,000).  

Žijeme v exponovaném území, jehož území má být protkáno dalšími liniovými 

stavbami nebo rozšířením stávajících komunikací. V létě bylo zahájeno územní 

řízení na propojení dálnic D7 a D8, které má ústit na exit 9. km dálnice D8.            

Na podzim probíhalo také posuzování vlivu na životní prostředí k záměru 

zkapacitnění dálnice D8 v úseku Zdiby – Nová Ves „Záměr D8 Zdiby – Nová Ves, 

zkapacitnění“ na 3+3 jízdní pruhy (km 0,000 – 18,000).  

Stejně jako v předchozím roce se naše řady rozšířily o další obce především 

z Ústeckého kraje. I v roce 2022 budeme pokračovat v naší činnosti na prosazení 

„krajinného plánu“, abychom zachovali, anebo ještě lépe vytvořili kvalitnější 

prostředí pro život nás všech. 

www.koridord8.cz 

 

Řešené území krajinného plánu v linii trasování VRT Podřipsko v rozvojové ose OS2 z PUR 

(politika územního rozvoje) -  barevně jsou zvýrazněny v něm řešené budoucí dopravní záměry. 

http://www.koridord8.cz/
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SPOLEK SENIORŮ 
Výroční členskou schůzi jsme svolali na 14. dubna. Sešli jsme se v zasedací 

místnosti obecního úřadu v obvyklém počtu 21 ze 32 členů ke zhodnocení a zúčtování 

roku, volbě nového výboru a nástinu činnosti na letošní rok. Přes omezené možnosti 

způsobené kovidovou pandemií byla i loňská náplň činnosti, jak připomněla 

jednatelka Dana Reslerová, rozmanitá a poměrně obsáhlá. Podařilo se naplnit hlavní 

záměry spolku, tj. vytvářet podmínky pro aktivní život seniorů, (nejen našich členů). 

Setkáváním se, aktivitami, vzájemnou podporou, informovaností o dění, výlety           

za poznáním a osvětou… Smutnou skutečností je, že nám bohužel v loňském roce dva 

naši dlouholetí členové a jedna členka zemřeli – čest jejich památce.  

Zvolili jsme si staronový výbor. Dohodli jsme se, že i letošní činnost budeme 

směřovat do obdobných aktivit jako v loňském roce s vědomím, že situace                     

a okolnosti, za kterých budeme působit, bude oproti minulým letům podstatně 

složitější. Vedle vlastních aktivit se hodláme v rámci možností zapojit nebo podílet     

na akcích pořádaných obecním úřadem, místními a spolupracujícími spolky                  

a organizacemi.  

 Nejbližšími vlastními aktivitami jsou již tradiční soutěž o titul „Novoveský sekáč“ 

15. května a vernisáž další série „Galerie mezi živly“ 2. června, kde se představíme 

fotografiemi z našich akcí za posledních x let. Na červen též plánujeme náš první 

letošní výlet za poznáním. Vše dohodneme na členských schůzkách 5. května                

a 2. června.       

Bruno Vognič, předseda Spolku 

PEVNOSTNÍ MUZEUM SAZENÁ 
Návštěvní dny v roce 2022: 

30. duben 10 - 17 hodin (Váha i Mlýn) 

28. květen 10 - 16 hodin (Váha) 

25. červen 10 - 17 hodin (Váha) 

30. červenec 10 - 17 hodin (Váha i Mlýn) 

27. srpen 10 - 17 hodin (Váha) 

28. září 10 - 17 hodin (Váha) 

28. říjen 10 - 16 hodin (Váha i Mlýn) 

10. prosinec 10 - 14 hodin (Váha) 
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VÍTÁNÍ JARA 
Byla krásná, ale chladná sobota s modrým nebem. Pokud si člověk našel správné 

místo, sluníčko mu pěkně ohřálo záda. Mám rád tyhle první jarní dny.  

Po obědě jsme se s dcerou vydali ke školce. Auto zůstalo v Nových Ouholicích 

před nádražím a my jsme se vydali procházkou kolem potoka. Cestou vyhlížíme 

první známky přicházejícího jara. Kachny se kolébají na potoce, stromy pučí,       

u potoka kvetou kočičky, kolem kterých krouží včely. Po chvíli dorazíme             

ke školce, Terezka je ráda, že vidí kamarády i v sobotu a nemusí čekat                   

až do pondělí. Některé děti přijely na kole, koloběžce nebo odrážedle, většina 

však přišla pěšky. Děti i rodiče se shromáždili před brankou školky a čekali          

na příchod paní ředitelky. Ta dorazila v půl třetí, otevřela branku a požádala 

děti, aby si „zaparkovaly“ své dopravní prostředky. Přišla chvíle, na kterou 

všechny děti čekaly - paní ředitelka přinesla Moranu, ošklivou zimu. Děti              

si vybraly zástupce, který Moranu nesl. Po chvíli jsme už byli u potoka a děti 

zazpívaly píseň přivolávající jaro.  

 
Morana krásně vzplála a odplula s ní i zima. Následně se všichni přesunuli na sál 

obecního úřadu, kde si mohli vytvořit jarní výzdobu, namalovat vajíčko, koupit   

si pro potěšení květiny nebo něco pěkného na sebe v připravených stáncích.  

Před úřadem se pletly pomlázky. 

Myslím, že i přes chladnější počasí a dopravní komplikace vzniklé výstavbou 

kanalizace a rekonstrukcí silnice měla akce hojnou účast a povedla se. 

Jiří Karas  
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FOTBALOVÉ OKÉNKO 
TJ Tursko - TJ Sokol Nová Ves 1:2 p (1:1) 

K prvnímu zápasu jarní části sezóny jsme zajížděli na hřiště nepříjemného soupeře - 

do Turska. Kromě houževnatosti a tvrdosti soupeře jsme se museli vyrovnávat              

i se strašnou kvalitou terénu. 

Na začátku zápasu jsme se trochu hledali a dokonce jsme po hrubé chybě                   

od 21. minuty prohrávali. Naštěstí se nám podařilo do poločasu vyrovnat. Kým 

jiným... Pavel Mráz! Ondřej Vosmík si na polovině hřiště narazil míč o Petra Barnata, 

vniknul do pokutového území hostů a předložil míč před prázdnou bránu Pavlu 

Mrázovi -  33. minuta - 1:1. 

Druhý poločas byl mnohem zajímavější. Šance se střídaly na obou stranách. Ty naše 

byly asi vyloženější. Dvě spálil Petr Barnat, další dvě Martin Sedlář, dvakrát nepřesně 

střílel z trestného kopu Pavel Mráz... 

Na druhé straně chytil Standa Mencl soupeřovu penaltu, takže remíza byla                

asi zasloužená. 

Následovaly pokutové kopy. Naši střelci se nemýlili a náš brankář - v tomto zápase 

penaltový specialista Standa Mencl dva soupeře vychytal a tak jsme si z Turska odvezli 

bod navíc za vítězství na pokutové kopy. 

Branka: Pavel Mráz 

TJ Sokol Nová Ves – TJ Sokol Dřínov 5:3 (2:3) 

V prvním jarním domácím zápase jsme hostili na Ňůvendajk Stadium hosty z Dřínova. 

V mrazivém počasí nám chvilku trvalo, než jsme se zahřáli, což však soupeř plně využil 

a v 6. minutě jsme prohrávali 0:2. První branku jsme dostali hned z rozehrávky snad 

ve 13. vteřině utkání. Po brankách Ondry Vosmíka ve 30. minutě a Pavla Mráze          

ve 40. minutě se nám podařilo vyrovnat, ale do kabin se šlo za stavu 2:3 pro hosty, 

protože se hostům podařilo ze standardní situace těsně před koncem poločasu 

skórovat. 

Druhý poločas byl už naštěstí čistě v naší režii. Dvěma brankami v 60. a 70. minutě 

završil Pavel Mráz hattrick a vítězství 5:3 pojistil těsně před koncem Zdeněk Karhan     

a připsali jsme si 3 body. 

Branky: 3x Pavel Mráz, 1x Ondřej Vosmík, 1x Zdeněk Karhan 

ST Sokol Chlumín / Tuhaň – TJ Sokol Nová Ves 0:9 (0:3) 

Soupeři jsme vyhověli v jeho žádosti o přeložení zápasu z nedělního popoledne         

na odpoledne od 16:30 hod. Ani v Chlumíně není hřiště z nejkvalitnějších, ale…          

Je to stejné pro oba týmy. Náš soupeř od začátku bojoval s únavou, protože několik 

hráčů hrálo po obědě za Tuhaň a bylo to znát. 
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Přestože nám míč trochu odskakoval na vyprahlém „hrbatém“ hřišti, byly k vidění 

pohledné kombinace a hezké góly. Brankostroj odstartoval Ondra Vosmík                     

v 10. minutě, ve 21. minutě se trefil Standa Třešňák, další dva naši hráči dali hattrick – 

3x se trefil Pavel Mráz stejně jako Zdeněk Karhan a svou druhou branku dal ještě 

Ondra Vosmík. 

Soupeř nepředvedl v útoku téměř nic. Nejvíc jsme si zavařili ne moc povedenou 

„malou domů“, kterou jen tak tak vytěsnil Standa Mencl na roh. 

Hezky jsme si zastříleli. 

Branky: 3x Pavel Mráz, 3x Zdeněk Karhan, 2x Ondřej Vosmík, 1x Stanislav Třešňák 

TJ Sokol Nová Ves – TJ Sokol Sazená 1:9 (0:5) 

Po třech vítězstvích nás čekal soupeř, se kterým jsme se tahali o 4. místo – TJ Sokol 

Sazená. Zápas se nám vůbec nepovedl. Dělali jsme hrubé chyby v obranné části, vázla 

nám rozehrávka, v prvním poločase jsme měli co dělat, abychom se alespoň chvíli 

udrželi na soupeřově polovině. 

Musíme přiznat, že jsme vůbec nezachytili nástup hráčů Sazené do zápasu.                  

Ve 33. minutě jsme prohrávali už 5:0. Po vlastních fatálních až žákovských chybách. 

Nechávali jsme soupeři prostor pro kombinaci, pro zpracování, ke střelbě, vůbec jsme 

mu nestačili v rychlosti. Ze zdravotních důvodů nám ve středu pole chyběl Jirka 

Vokoun a bylo to hodně znát. 

V poločase jsme si k tomu něco řekli v kabině, ale moc to nepomohlo. Ve druhém 

poločase jsme si alespoň vypracovali pár slibných šancí, dali jsme čestný gól z kopačky 

Pavla Mráze, ale soupeř přidal ještě 4 přesné trefy a skončilo to nejhorším výsledkem 

na domácím hřišti za dlouhá léta – 1:9.  

Zápas hrůzy. Rychle zapomenout! 

Branka: Pavel Mráz 

Došlo ke změně termínů dvou zápasů, a proto přinášíme aktualizovaný rozpis zápasů 

 

Petr Barnat, TJ Sokol Nová Ves 
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SPORT A KULTURA V OBCI 
S lepším počasím a zrušením veškerých opatření se nám pěkně plní kalendář 

akcí v naší obci – jsme rádi a těšíme se na společná setkávání. Co pro vás obec     

a spolky chystají? 

V sobotu 30. dubna se budou v Miřejovicích (zve MK Miřejovice) a Nové Vsi (zve 

TJ Sokol Nová Ves) pálit čarodějnice.   

14. května se po pauze konečně uskuteční Miřejovická olympiáda pro děti 

všech věkových kategorií a jako vždy s báječnými cenami. Hned druhý den ráno 

se na start postaví muži i ženy s kosami v klání o titul Novoveský sekáč.  

A další sobotu 21. května se rozběhnou Staré Ouholice při dalším ročníku 

Ouholické běhny - přijďte si poměřit rychlost v kategoriích od nejmenších dětí 

po dospělé. 

Rodinný den se také vrací, a to v sobotu 28. května na hřiště do Nové Vsi. Čekají 

vás dětská vystoupení, show kouzelnice Agnes, dětské soutěže o ceny, skákací 

hrady, malování na obličej, fotbálek mezi částmi obce (zájemci hlaste se u Petra 

Barnata a Jirky Karase), přetahování lanem atd.  

Večer vás pak manželé Linzerovi zvou na komentovanou prohlídku mlýna,        

na kterou bude od 20 hodin navazovat divadelní představení Pevnostního 

muzea ze Sazené „Kam čert nemůže“.  

Ani letos nebude chybět Noc kostelů na Vepřku – v pátek 10. června, podrobný 

program najdete v příštím zpravodaji.  

Na neděli 19. června připravujeme Letní slavnost ve mlýně na Vepřku. Loňská 

premiérová slavnost se líbila, doufáme, že letos stejně dobře navážeme. 

Součástí budou opět komentované prohlídky mlýny, jarmark, hudební 

vystoupení a bohaté občerstvení. 

Poslední červencovou sobotu je tu opět Miřejovické půlení aneb miřejovický 

půlmaraton a další běhy.  

Na konci prázdnin by nemělo chybět Loučení s prázdninami.  

A už teď je v plných přípravách zářijové Posvícení, tentokrát v sobotu 17. září.   

Tak nezbývá než doufat v přízeň počasí! 

Pokud máte tip nebo nápad na sportovní či kulturní akci nebo se budete chtít    

do příprav zapojit, dejte nám vědět – budeme rádi! 

Bohdana Tobiášková, kulturní výbor 
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SOUTĚŽ „NOVOVESKÝ SEKÁČ“ 
BUDE I LETOS 

Soutěž pořádá Spolek seniorů Nová Ves ve spolupráci s Maraton klubem 

Miřejovice.  Jde o soutěž jednotlivců o věcné ceny, jejímž smyslem je oživení 

dovedností v kosení ručními kosami, a také snaha o to, aby se v obci v této 

smutné době něco pozitivního dělo.   

Soutěž je připravena pro ženskou i mužskou kategorii. První tři v každé 

kategorii a nejstarší účastník obdrží věcné ceny a diplom. Preferujeme vlastní 

nářadí, tj. kosu, kosiště, krbík. Jsme připraveni nářadí pro soutěž i pro případný 

pokus „si to zkusit“ zapůjčit. Krom vlastní soutěže bude zájemcům umožněno 

zkusit si práci s kosou a seznámit se s technikou ostření kosy nakutím a vidět      

při práci „Potulného sekáče“. 

„Máš-li kosu a umíš s ní, ani nůž nepotřebuješ“ 
 

Zahájení 15. května v 8,00 hodin v prostoru lípy na křižovatce mezi Novými 

a Starými Ouholicemi (jako loni „u Aleškovy  vily“).  

 Soutěž proběhne v případě solidního počasí za přísného respektování 

stávajících bezpečnostních opatření.   

Soutěžící i přihlížející srdečně zvou pořádající Spolky 

Máš li kosu a umíš s ní, ani nůž nepotřebuješ 
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TURISTICKÝ KLUB 
KUDYKAM 

Trasa tohoto Kudykamu vedla katastry našich 

obcí po linii pevnůstek – řopíků úseku A1 tzv. 

„Pražské čáry“, která byla vybudována právě 

před 85 lety. V neděli bylo poměrně čerstvo, 

ale nepršelo, trochu foukalo, pro pěší výlet 

ideální počasí. Ve třech jsme se sešli              

ve Vepřku, v prostoru, kde začínal úsek A1 

Velvary. Prošli jsme po pravé straně 

Bakovského potoka místy, kde jsou 

pozůstatky řopíků budovaných      na výšinách 

až do Sazené, kde na nás čekala druhá část 

výletníků a obětavý příslušník Pevnostního muzea. Cestou jsme nalezli 

pozůstatky všech řopíků umístěných na výšinách až na jeden u Vepřku. Všímali 

jsme si i dalších zajímavostí této trasy. Průběhu původního koryta 

Bakovského/Červeného/Jalového potoka (všechno názvy jednoho a téhož). 

Připomněli si osud bratranců Barešových, kteří se podíleli na jeho regulaci. 

Neopomněli jsme začátek mlýnského náhonu vepřeckého mlýna, zastavili          

se u záhadného hrobu. Pověděli si něco o místu s pomístním názvem               

„Ve vratech“ a dalších zajímavostech.  

V Sazené nám nejmladší člen Pevnostního muzea předvedl rekonstruovaný 

objekt „Váha“ a popsal umístění a funkci i dalšího, umístěného ve mlýně.           

Při cestě zpět, to už dohromady, jsme si postupně ukázali umístění ostatních 

řopíků budovaných po obou stranách původního koryta Bakovského potoka. 

Připomněli jsme si i vlastní historii pevnůstek, tj. důvod a dobu budování, jejich 

„využití“ při „částečné“ a následně „všeobecné“ mobilizaci v roce 1938, jakož       

i důvody a termíny jejich likvidace v době protektorátu.  

Ing. Bruno Vognič  

První květnovou neděli (1. května) se sejdeme v Krabčicích a uděláme                

si vycházku asi šestikilometrovou. Vycházet budeme od místní požární nádrže     

u hlavní silnice (naproti sběrného dvora) v 10 hodin. Vyjdeme za vesnici mezi 

velké pastviny a výběhy pro koně a přes lesíky a hájky se dostaneme až k místu     
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s hezkým výhledem na Roudnici nad Labem. Zpět se vrátíme podél krabčické 

obory. Trasa není dlouhá, ale nečekaně hezká. Zveme všechny, kdo mají chuť     

se projít a poznat krajinu nedaleko od naší vesnice. 

V červnu a v červenci se neuvidíme, ale budeme se těšit první srpnovou neděli 

(7. srpna) jako vždycky někde na Kokořínsku. 

Za KUDYKAM napsala a zve Vás Martina Srncová 
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Zlákalo vás proměnlivé aprílové počasí k procházce po krásné 

miřejovické náplavce? K vidění byla po celý duben velikonoční 

výstava, která nás provedla velikonočními tradicemi, říkankami, 

nápady na zdobení vajec i jarní výzdobu. Ještě pár dní máte čas, 

přesně do 5. května. 

     
V květnu vás zveme na výstavu Letem barevným světem – těšit se můžete            

na výběr z tvorby Evžena Nováka (*1958), který se účastní pravidelně našich 

kulturních akcí s pedigovou dílnou. Ve volném čase se také věnuje výtvarné tvorbě: 

akvarelům, akrylům, akvarelovým pastelkám a grafikám. Záběr témat má široký, 

tak jsme sami zvědaví, co ze své rozsáhlé tvorby vybere. 

          
Protože už čekáme pěkné počasí, zveme vás tentokrát na vernisáž se samotným 

autorem, a to v pátek 6. května od 18 hodin na náplavce. Občerstvení bude . 

Za Kulturní výbor obce Bohdana Tobiášková 
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MK Miřejovice Vás zve na tradiční sousedské setkání u příležitosti pálení 

čarodějnic. 

Kde: na dětském hřišti 

v Miřejovicích.       

Kdy: 30. dubna od 17:00. 

Je to už dávno, kdy jsme   

se naposledy sešli v tento 

dubnový termín.  

Dovolte mi Vás tedy 

pozvat na „čarodějnický“ guláš vařený v kotlíku, Podřipské pivo, případně 

opečeného buřta.  

Jirka Karas 

V sobotu 14. května zveme všechny děti a rodiče na naší tradiční akci 

"Miřejovická olympiáda", která se koná od 15 hodin v Miřejovicích na hřišti.  

   

Pro děti bude připraveno mnoho soutěží a pěkných cen. 

V případě velmi nepříznivého počasí se akce ruší.  

Za MK Miřejovice Jiří Karas 



Obec Nová Ves ve spolupráci  
s Maraton klubem Miřejovice, Okrašlovacím spolkem Nových Ouholic a okolí, 

Spolkem seniorů a TJ Sokol Nová Ves 
Vás srdečně zve

v sobotu 28. května od 14 hodin na 

Rodinný den
na hřišti TJ Sokol Nová Ves

vystoupení dětí z MŠ 
kouzelnice AGNES 

fotbalový turnaj mezi částmi obce 
soutěže pro děti o ceny 

přetahování lanem 
skákací hrady 

bohaté občerstvení

Miřejovice • Nová Ves • Nové Ouholice •Staré Ouholice • Vepřek

www.nova-ves.cz
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 Pro přiblížení situace jsem použil citace z méně známého pamětnického 

zdroje. (Jako obvykle text uvádím bez zásahů do obsahu i pravopisu). „Památník 

četnické stanice Nová Ves z let 1938 – 1945: 

 „5. 5. Ustanovili se revoluční národní výbory pro odboj proti německým 

okupantům v jednotlivých obcích z těchto členů: Nová Ves předseda Jiří Moláček, 

členové:Ludvík Koktan, Ladislav Konšel, Vojtěch Šafránek, Josef Hofman, Václav 

Vojtěchovský, Josef Sejpal, František Kubišta, Antonín Tajfl, Miroslav Hendrych, 

Antonín Masák, Vlasta Křížková, Václav Točník a Vladimír Prejza ml. Nové 

Ouholice: předseda Antonín Růžek, Karel Bečvář a Václav Süssmilich členové.   

Proto občanstvo v Nové Vsi s jásotem uvítalo ono sobotní ráno 5. 5. 1945. Toho 

rána bylo v obci velmi živo. Občané sešli se na státní silnici vedoucí ku Praze,         

po níž neustále projížděli Němci a obrněné vozy. Občané strhali německé firmy     

a nápisy a sháněli prapory a obrazy prezidenta T.G. Masaryka, Dr. Beneše            

a maršála Stalina. …Rovněž prapory musely býti sejmuty, nutno však 

připomenout, že se toto odehrávalo v přítomnosti místní německé posádky S.S. 

Nastěhované v hostinci čp. 23 u Svobodů a v čp. 24 u Dětříčků. Místní národní 

výbor určil stráže a pohyblivé hlídky na patřičných místech v obci a okolí. Rovněž 

byla zřízena hlásná služba. Posádka S.S. v Nové Vsi odmítla složit zbraně, avšak 

její velitel slíbil, že ještě téhož dne před západem slunce odejde, což se také stalo.  

6. 5. v odpoledních hodinách odzbrojil šstrážm. František Antoš s občanem 

Josefem Mádlíkem, Oldřichem Růžencem a Františkem Kubištou pancéřový vůz 

„Schlepper“ naložený 80 dělovými náboji a 9 pancéřovými pěstmi, bedničkou 

ručních granátů, 1 protipancéřovou puškou a 3 puškami …. 

7. 5. Situace se poněkud uklidnila a začaly obcí projížděti směrem ku Praze 

německé ozbrojené jednotky a směrem od Prahy jezdily již odzbrojeny.                 

O 20. hodině vniklo 5 německých vojínů do dvora rolníka Václava Hájka čp. 100, 

kde postřílí drůbež, kterou odcizili a odjeli směrem k Teplicím – Šanovu. Při 

odjezdu stříleli kulometem do vesnice, a poněvadž obyvatelstvo bylo ukryto         

ve sklepích a krytech, nebyl nikdo zraněn.      

8. 5. o 6 hodině vypršela lhůta ke všeobecné kapitulaci Němců, ale přesto 

německé jednotky nesložily zbraně, naopak několik zvrhlíků zastřelilo na objektu 

na Horách Jaroslava Mergla a Ing. Josefa Švába oba z Nové Vsi, kteří tam konali 

hlásnou službu. Když titi němečtí vojíni přišli do obce Nová Ves, cynicky oznámili 
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obyvatelstvu zastřelení dvou mužů. Večer kolem 19. hodiny se německý provoz 

na silnici úplně zastavil následkem ucpání silnice při ústupu, takže Němci 

nemohli ani dopředu ani zpět. Zatím však bylo slyšeti přibližování se Ruské 

dělostřelby stále hrozivěji, což ještě znervózňovalo ustupující Němce a bylo jisté, 

že ve zdejší obci nastane srážka obou armád, což se také dne 9. 5. o 0.01 hod. 

uskutečnilo.  Rudá armáda postupovala ku Praze od Terezína a prvá rána z děla 

zasáhla v Nové Vsi německý pancéřový vůz před domem Marie Jansové, takže 

oheň ozářil celou obec. Nastala oboustranná dělostřelecká palba. Střely všech 

ráží dopadaly do obce, bylo zasaženo několik domů přímo a větší počet domů 

poškozen nepřímými zásahy. Tlakem vzduchu byly poškozeny střechy, rozbita 

okna a úlomky granátů a kulometnou palbou poškozeny omítky a okapové roury 

domů, rozbity ploty, stromy na zahradách apod.  

Jako například byl dům stavitele Fiedlera zasažen 8mi  dělostřeleckými granáty, 

resp. minami, budova četnické stanice 3mi granáty, u domu Oldřicha Růžence 

prorazila mina střechu, strop a zůstala ležet nevybuchlá v peřinách ložnice         

do doby, kdy byla odstřelena pyrotechnikem.  

Boj v Nové Vsi trval plné 4 hodiny a teprve při rozednění bylo možné Němce 

rozprášit a větší část odzbrojit. Při boji bylo zničeno mnoho motorových vozidel, 

tři pancéře a řada jiného materiálu Němců. Na straně rudé armády byl poškozen 

pouze jeden pancéř, který za několik dnů po menší opravě odjel ku Praze za svou 

částí. V boji padli dva ruští vojíni, jeden Francouz, jeden Čech a větší počet 

Němců z nich je 18 pohřbeno na blízkých polích. Ostatní buď zraněni nebo mrtví 

odvezeni ustupujícími německými armádami. 

Toho dne nastalo všeobecné odzbrojování 

Němců a to za pomoci Rudé armády, našeho 

odboje z celého okolí.  

Zabaveno bylo velké množství šatstva, jak 

civilního tak vojenského, prádla, poživatin            

a jiného materiálu. Větší množství zabaveného 

zboží bylo odesláno na pomoc terezínské 

věznici, kuřivo do všeobecné nemocnice a na Bulovku v Praze pro zraněné. 

Zabavené šperky a zlato odesláno Zemskému národnímu výboru v Praze            

na poklad Republiky. Psací stroje, radio přijímače, jízdní kola a jiné dáno 

k dispozici okresnímu národnímu výboru v Kralupech n. Vlt., věci vojenského 

rázu, pokud je neodvezla Rudá armáda, jako motocykly, auta, zbraně a střeliva 
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všeho druhu, výzbroj a jiné, odevzdáno posádkovému velitelství v Kralupech        

n. Vlt. V následujících dnech procházeli zdejší obcí  po státní a okresní silnici 

směrem ku Praze zajatci, političtí vězňové, dělníci a j. různých národů, hlavně 

Jugoslávci, Francouzové, Poláci, Řekové i Litevci, pro něž byla v Nové Vsi zřízena 

stravovací stanice a všichni posíláni na další cestu. Zásoby pro vyvařování se 

čerpaly ze zabaveného zboží Němců.  

Celou akci odboje vedli členové M.N.V. nprap. Karel Kos a šstrážm. František 

Antoš.  

Obec Vepřek    

10.5. Když přišla Rudá armáda nastaly v obci 

přestřelky při nichž byl usmrcen dělník Bohumil 

Novák se zbraní v ruce. Na silnici byl usmrcen 

dělník Bohumil Novák při obraně obce. U topolu 

na silnici byl maskovaným ruským pancéřem 

odstřelen ze vzdálenosti as 150 m německý obrněný vůz, jehož posádka byla      

na místě usmrcena. Tímtéž pancéřem byl zničen třemi zásahy další německý 

obrněný vůz ze vzdálenosti as 1500m. V obvodu obce Vepřku bylo ukořistěno, 

resp. zničeno as 60 osobních a nákladních automobilů s různým materiálem. 

Dále tři děla menší ráže a mnoho střeliva. V katastru obce Vepřek pohřbeno asi 

30 německých vojínů, mezi nimi ženy a děti, kteří buď padli v boji nebo se sami 

zastřelili před budoucností. Hmotná škoda ve Vepřku způsobena nebyla.  

Osada Nové Ouholice 

5. 5. Zřízeny stráže a hlídky       

a odstraněny německé nápisy 

a firmy.  

6. až 9. 5. Silný průjezd 

německých ozbrojených sil, 

ježto se Nové Ouholice nalézají 

na hlavní silnici. Odpoledne 

usmrcen Jiří Skopec v katastru 

obce Nová Ves  „Na homolce“ 

při odzbrojování Němců.           

U Starých Ouholic těžce zraněn u řeky Vltavy při zneškodňování pancéřové pěstě 

Rudou armádou Josef Hůla, který tomuto zranění podlehl. Projížděl po železnici 

ku Praze pancéřový vlak, který byl u Nelhozevsi poškozen a trať pro něho 
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zatarasena, takže se touže cestou vracel k Roudnici n.L. V Nových Ouholicích bylo 

z něho stříleno. Vlak byl doprovázen německou stíhačkou, z níž bylo rovněž          

do osady stříleno. Zraněn nebyl nikdo. 

Ještě po 10. květnu 1945 bylo ve zdejším obvodě bojováno s menšími tlupami 

Němců, kteří se snažili obvodem projít směrem na západ případně sever. 

 V obvodě stanice ubytováno větší počet Ruských vojsk, s nimiž místní 

obyvatelstvo, hlavně nižších vrstev velmi dobře vycházelo. 

(Připravil B. Vognič, kronikář) 

 

I letos tak jako každý rok budou položeny k pomníkům a hrobům obětí světových 

válek květiny. Na vepřeckém hřbitově máme hroby obětí z řad našich občanů, 

neznámých mrtvých vyházených podél trati z vlaků smrti, sovětských vojáků, kteří 

padli v okolí naší obce, stejně tak i neoznačený hrob německých vojáků. 

Čest památce obětí II. světové války z řad občanů našich obcí:   

Jiří Jansa, Arnošt Gutman, Ilonna Gutmanová, Antonín Šafránek, Josef Šváb, 

Jaroslav Mergl, Alois Honzajk, J. Nováček, Jiří Skopec, Bohumil Novák.  

B. Tobiášková 

Den Evropy je jedním ze symbolů Evropské unie. Slaví se 9. května jako připomínka     

9. května 1950, kdy francouzský ministr zahraničí Robert Schuman představil 

deklaraci, která dala základ evropské integraci. Podstatou deklarace bylo,                    

že francouzská a německá těžba uhlí a výroba oceli – bez nichž je zbrojení nemožné, 

budou pod společnou kontrolou. Cílem deklarace bylo vyloučit a vlastně integrací 

znemožnit válku v Evropě a zajistit mírový hospodářský rozvoj. Touto deklarací          

se započala spolupráce, solidarita a následná integrace evropských zemí, která           

za 72 let dospěla k dnešní podobě Evropské unie.  

Dnes vidíme, že ta myšlenka byla úspěšná – v zemích EU je od té doby mír a ze stále 

volnějšího obchodu a užší spolupráce bohatnou všechny země EU a chudší země EU 

se díky solidaritě bohatších zemí rozvíjejí mnohem rychleji. V případě naší obce třeba 

stavbou kanalizace z poloviny za evropské peníze. Většinou nad výhodami členství 

v EU moc nepřemýšlíme a bereme je jako samozřejmost, ale ve světle hrozné 

Putinovy války na Ukrajině je třeba si uvědomit, jaké máme štěstí, že máme mír, 

svobodu, prosperitu a solidaritu Evropské unie. Myslím, že den Evropy stojí za oslavu.  

M. Exner, starosta 
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 Konečně jsme se po několikerém odkladu dostali do Libotenic na unikátní výstavu 

kraslic. K vidění bylo několik set těchto malých uměleckých děl ve velikostech       

od  křepelčích vajíček až po pštrosí.  Vedle prohlídky výstava nabízela možnost 

podívat se několika malérečkám přímo pod ruce a poptat se napřímo co a jak. Oči 

přecházely ze spousty technik, barev a motivů. Pro mě bylo snad největším 

překvapením zhlédnutí kraslic vyškrábaných legendární Danou Zátopkovou – letos 

by se dožila sta let.  

    
 

 Opět jsem potkal při venčení chlapíka s minohledačkou, který již dříve poskytl 

ukázku svých nálezů - odznaků  se vztahem k našim obcím z polí v našem okolí        

(viz. únorový zpravodaj). Překvapuje a baví mě svými znalostmi historie našich obcí 

a okolí. Navíc nezapomněl na svůj dřívější slib a dal mně příspěvek do našeho 

vznikajícího muzea - potravinové lístky z období Protektorátu z Nové Vsi a Vepřku.   

Bruno Vognič, kronikář 
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Staré moudro praví: Na sv. Jiří vylézají hadi a štíři. A protože tato doba právě 

nastává, přináším pro připomenutí pár informací o tom, jak to s hadím 

uštknutím je a co dělat a nedělat. A protože kolem nás začínají poletovat včely    

a vosy, tak i pár slov k ošetření jejich bodnutí. 

V ČR se vyskytuje ve volné přírodě jediný jedovatý had a tím je zmije obecná. 

Pozná se podle klikaté čáry na hřbetě a trojúhelníkovitého tvaru hlavy. Žije 

zejména v podhorských a horských oblastech, nejčastěji ji potkáme v terénu        

s kameny, kde se ráda vyhřívá. Na jaře je nejvíc aktivní ve dne, v létě spíše          

za soumraku.  

Hadi nebyli obdařeni dobrým sluchem, ale zato velmi dobře vnímají otřesy. 

Proto lze jako prevenci setkání se s hadem doporučit dupání. Riziko možného 

uštknutí samozřejmě snižuje uzavřená obuv a dlouhé kalhoty. Není také vhodné 

sbírat dřevo za soumraku, strkat ruce do děr, kam není vidět a když si chci 

sednout na kámen nebo pařez, tak se nejdříve rozhlédnu kolem.  

Had na vás zaútočí obvykle v sebeobraně, pokud na něj šlápnete nebo se ho 

dotknete. Ne vždy kousne tak, že vypustí jed a i případě, že jed použije, nebývá 

ho obvykle plná dávka. Po úplném zakousnutí jsou vidět 2 ranky asi 1 cm            

od sebe. Pro zdravého dospělého člověka není uštknutí zmijí ohrožující               

na životě. Po uštknutí vzniká reakce v okolí rány, otok, zarudnutí, následně         

až zfialovění. Maximum příznaků se objevuje za 48-72 h, kdy bývají zduřelé           

i lymfatické uzliny. Pokud had uštkne dítě nebo ne úplně zdravého člověka může 

se objevit pocit na zvracení, zvracení, průjem, bolesti břicha, pocit žízně, pocení. 

Ve vážnějších případech dušnost, pokles krevního tlaku, selhávání krevního 

oběhu i bezvědomí.   

Pozor by si na zmije měli dávat zejména lidí alergičtí na bodnutí včelou a vosou, 

protože u nich může být zkřížená alergie právě na zmijí jed. 

Pokud na uštknutí dojde, pokuste se postiženého uklidnit a držet                         

ho i ve fyzickém klidu, poraněnou částí těla by neměl hýbat. Ránu můžete 

chladit, máte-li čím. Rozhodně nepoužívejte žádné metody doporučované           

v minulosti, ránu nevysávejte, nerozřezávejte ani nezaškrcujte! Vždy vyhledejte 
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lékařskou pomoc, u dětí a alergiků volejte raději zdravotnickou záchrannou 

službu. 

Od hadů se teď ještě krátce přesuneme k bodnutí včelou nebo vosou. Slyšela 

jsem před pár dny zajímavé povídání od včelaře, o které se s vámi podělím.      

Asi každý z nás někdy slyšel o tom, že včela po bodnutí zemře. Je to proto,                

že na žihadle má 2 háčky, které brání vytažení žihadla z kůže člověka. Ve chvíli, 

kdy se snaží vzlétnout, si vytrhne ze zadečku jedový váček a následkem tohoto 

svého zranění umírá. Sama o sobě nám jed do těla nevpraví. Většina z nás pak 

vezme pinzetu a tím, že zmáčkne žihadlo s jedovým váčkem si aplikuje jed          

do těla sama. Proto rada včelaře zněla, vytlačit žihadlo naplocho prstem z rány. 

Vosy takový důmyslný mechanismus na žihadle nemají, a proto jsou schopné 

bodat pořád dokola a žihadlo nám tedy v kůži neuvízne.  

Proti svědění v místě vpichu poslouží studený obklad, plátek cibule, obklad 

s octovou vodou anebo natření místa vpichu Fenistilem v gelu nebo kalciovou 

mastí. Alergici by měli mít vždy po ruce příslušné léky.  

Připravila MUDr. Jana Jordáková 

 

 

INZERCE (podmínky pro inzerci ve zpravodaji najdete na webu obce) 

Prodej slepiček 
Drůbež Červený Hrádek prodává slepičky Tetra hnědá, Dominant ve všech barvách, 

Green Shell typu Araukana a Dark Shell typu Maranska. 

Stáří 16 - 20 týdnů,  199 - 245,- Kč/ks. 

Prodej: Nová Ves – u pošty –6. května a 29. června 2022 v 11.35 hod. 

Výkup králičích kožek – cena dle poptávky. 

Info: Po-Pá 9.00 – 16.00 hod., tel. 601 576 270, 728 605 840 

www.drubezcervenyhradek.cz 



 

30. dubna Čarodějnice v Miřejovicích - od 17 hodin na hřišti 

30. dubna Čarodějnice v Nové Vsi - od 19 hodin na fotbalovém hřišti 

5. května Schůze Spolku seniorů - od 14 hodin v sále OÚ 

9. května Zápis do Mateřské školy Nová Ves - od 10 do 16 hodin 

14. května Miřejovická olympiáda - od 15 hodin na hřišti v Miřejovicích 

15. května Novoveský sekáč - od 8 hodin u "Aleškovy vily" 

15. května Očkování psů - dopoledne v jednotlivých částech obce 

21. května Ouholická běhna - od 13:30 ve Starých Ouholicích 

28. května Rodinný den - fotbalové hřiště Nová Ves od 14 hodin 

28. května Divadlo KAM ČERT NEMŮŽE…, mlýn Vepřek - od 20 hodin 

2. června Schůze Spolku seniorů - Miřejovice, zahájení výstavy v Galerii mezi živly 

10. června Noc kostelů - Vepřek 

19. června Letní slavnost ve mlýně - od 14 hodin v mlýně na Vepřku 

30. července Miřejovický půlmaraton 

17. září  Novoveské posvícení 

23. - 24. září  Volby do místních zastupitelstev a do Senátu ČR 
 

 


